



## QUESTIONS & ANSWERS 001

This document is issued to answer questions from bidders regarding Innovation, Science and Economic Development Canada RFP # ISED205372. ALL TERMS AND CONDITIONS OF THE RFP REMAIN UNCHANGED.

**Question No.1:**

Can you please confirm that travel costs are to be pre-determined, and that those costs are to be included as part of the budget for the bid?

**Answer No.1:**

Travel costs are to be included as part of the Financial Proposal, in a separate line. ISED will not be reimbursing travel costs that were not originally included as part of the submission and will not be responsible for booking any travel for the Contractor or its resources.

**Question No.2:**

Is there a target number of in-person facilitated events that should be completed for this project?

**Answer No.2:**

The RFP does not set out a required minimum number of workshops that must be completed for this project. However, we expect that between 5-10 workshops would be needed to ensure the diversity of perspectives described in the RFP are captured.

**Question No.3:**

Is there a target number of Indigenous stakeholders that should be engaged during this project?

**Answer No.3:**

As noted in the RFP, the workshops should aim to engage with a total of approximately 60 participants, but this number may be adjusted if another distribution will achieve more diverse and representative participation. In their engagement plan, the vendor will be expected to state any adjustment to this target number of participants and explain how this adjustment will achieve more diverse and representative participation.

**Question No.4:**

Can you please confirm that the maximum budget for this project is \$150,000?

**Answer No.4:**

Yes, the maximum allowable budget for this project is \$150,000.00.

**Question No.5:**

My company has the required security clearance for this project. If I subcontract people for this project who currently are not employees, will they be viewed as being included as part of my company's security clearance for the bid evaluation?

**Answer No.5:**

All company employees and subcontractors working on the project who will be handling Protected B information (e.g. private or personal information of in-person workshop participants) must possess a valid individual security clearance, which will be validated by ISED before work begins. Employees and



external subcontractors without a valid individual security clearance may support the project, but must not have access to any Protected B information .

**Question No.6:**

If subcontracts are not deemed to be included under my company's security clearance, does each subcontractor need to possess their own federal security clearance certification in order for the bid to be evaluated? (e.g., will bids be disqualified if members of the bid team do not possess the required security clearance?)

**Answer No.6:**

Each employee or subcontractor must hold a valid individual security clearance if they will access Protected B information (e.g. private or personal information of in-person workshop participants). Bid teams may include members who do not hold valid individual security clearances provided that those members do not have access to Protected B information.

**Question No.7:**

Do facilitators who would facilitate the Indigenous community engagements for this project require federal security clearance?

**Answer No.7:**

Facilitators would not require a valid federal security clearance as long as they do not have access to any Protected B information (e.g. private or personal information of in-person workshop participants).

**Question No.8:**

Does this project require the consultant to source and train additional facilitators for this project?

If so, are we required to predetermine who those facilitator trainees will be, and are they required to possess their own pre-approved federal security clearance certification?

**Answer No.8:**

This project does not require the consultant to source and train additional facilitators, though this may be done if the consultant feels it is necessary in order to effectively deliver workshops. If the consultant does choose to train additional facilitators for this work, those facilitator trainees do not need to be identified as members of the bid team in the proposal, and only require federal security clearance certification if they will need to access Protected B information (e.g. private or personal information of in-person workshop participants).

**Question No.9:**

MT6 indicates that ISED is seeking a detailed cost breakdown. Could you confirm that it is sufficient to tie our cost breakdown to the detailed Methodology required in RT1, and confirm that our costs will remain within the stated maximum in MF1? We understand that the pricing structure (Attachment 1 to Part 3) is based on milestone payments.

**Answer No.9:**

ISED is willing to accept Financial Proposals tied to a cost breakdown of the detailed Methodology outlined in RT1 as Financial Bids will be evaluated based on the total value of the bid.



## QUESTIONS ET RÉPONSES 001

Ce document est émis pour répondre aux questions des soumissionnaires concernant la DP # ISDE205372 d'Innovation, Sciences et Développement économique Canada. TOUS LES TERMES ET CONDITIONS DE LA DP DEMEURENT INCHANGÉS.

### Question n° 1 :

Pouvez-vous confirmer que les frais de déplacement doivent être déterminés à l'avance et intégrés dans le budget de la proposition?

### Réponse n° 1 :

Les frais de déplacement doivent figurer dans la proposition financière, sur une ligne distincte. ISDE ne remboursera pas les frais de déplacement qui n'ont pas été initialement indiqués dans la proposition et ne sera pas responsable de la réservation de tout déplacement pour l'entrepreneur ou son personnel.

### Question n° 2 :

Y a-t-il un nombre cible d'événements animés en personne qui devraient être réalisés pour ce projet?

### Réponse n° 2 :

La demande de propositions ne fixe pas de nombre minimum d'ateliers à réaliser pour ce projet. Toutefois, nous pensons qu'entre 5 et 10 ateliers seront nécessaires pour garantir la prise en compte de la diversité des perspectives décrites dans la demande de propositions.

### Question n° 3 :

Y a-t-il un nombre cible de parties prenantes autochtones qui devraient être consultées dans ce projet?

### Réponse n° 3 :

Comme nous l'avons indiqué dans la demande de propositions, les ateliers viseraient à mobiliser un total de 60 participants, mais ce nombre peut être adapté si une autre distribution permet d'obtenir une participation plus diversifiée et représentative. Dans son plan de consultation, le fournisseur devra indiquer tout ajustement à ce nombre cible de participants et expliquer comment cet ajustement permettra d'obtenir une participation plus diversifiée et représentative.

### Question n° 4 :

Pouvez-vous confirmer que le budget maximum pour ce projet est de 150 000 \$?

### Réponse n° 4 :

Oui, le budget maximum autorisé pour ce projet est de 150 000,00 \$.

### Question n° 5 :

Mon entreprise possède l'habilitation de sécurité requise pour ce projet. Si je confie ce projet à ces sous-traitants qui ne sont pas actuellement des employés, seront-ils considérés comme faisant partie de l'habilitation de sécurité de mon entreprise pour l'évaluation de la proposition?

### Réponse n° 5 :

Tous les employés et les sous-traitants de l'entreprise travaillant sur le projet et qui manipuleront des renseignements protégés B (par exemple, des renseignements personnels des participants aux ateliers) doivent posséder une habilitation de sécurité individuelle valide, qui sera validée par ISDE avant le début des travaux. Les employés et les sous-traitants externes ne disposant pas d'une habilitation de sécurité



individuelle valide peuvent apporter leur soutien au projet, mais ne doivent pas avoir accès aux renseignements protégés B.

**Question n° 6 :**

Si les contrats de sous-traitance ne sont pas considérés comme faisant partie de l'habilitation de sécurité de mon entreprise, chaque sous-traitant doit-il posséder sa propre certification d'habilitation de sécurité fédérale pour que la proposition soit évaluée? (Par exemple, les propositions seront-elles rejetées si les membres de l'équipe de soumissionnaires ne possèdent pas l'habilitation de sécurité requise?)

**Réponse n° 6 :**

Chaque employé ou sous-traitant doit être titulaire d'une habilitation de sécurité individuelle valide s'il doit accéder à des renseignements protégés B (par exemple, les renseignements personnels des participants aux ateliers en personne). Les équipes de soumissionnaires peuvent comprendre des membres qui ne détiennent pas d'habilitations de sécurité individuelles valides, à condition que ces membres n'aient pas accès à des renseignements protégés B.

**Question n° 7 :**

Les animateurs des ateliers avec des membres des communautés autochtones doivent-ils obtenir une habilitation de sécurité fédérale?

**Réponse n° 7 :**

Les animateurs n'ont pas besoin d'une habilitation de sécurité fédérale valide tant qu'ils n'ont pas accès à des renseignements protégés B (par exemple, les renseignements personnels des participants aux ateliers en personne).

**Question n° 8 :**

Ce projet nécessite-t-il que le consultant embauche et forme des animateurs supplémentaires pour ce projet?

Si c'est le cas, devons-nous déterminer à l'avance qui seront ces animateurs en formation, et doivent-ils posséder leur propre habilitation de sécurité fédérale préapprouvée?

**Réponse n° 8 :**

Ce projet n'exige pas du consultant qu'il recherche et forme des animateurs supplémentaires, bien que cela puisse être fait si le consultant estime que c'est nécessaire pour assurer l'efficacité des ateliers. Si le consultant choisit de former des animateurs supplémentaires pour ce travail, ces animateurs n'ont pas besoin d'être nommés comme membres de l'équipe dans la proposition, et n'ont besoin d'une certification d'habilitation de sécurité fédérale que s'ils doivent accéder à des renseignements protégés B (par exemple, les renseignements personnels des participants aux ateliers en personne).

**Question n° 9 :**

Le critère MT6 indique qu'ISED souhaite obtenir une ventilation détaillée des coûts. Pourriez-vous confirmer qu'il est suffisant de lier notre ventilation des coûts à la méthodologie détaillée requise au critère RT1, et confirmer que nos coûts resteront dans les limites du maximum indiqué au critère MF1? Nous comprenons que la structure de prix (annexe 1 de la partie 3) est fondée sur des paiements échelonnés.

**Réponse n° 9 :**

ISDE est disposé à accepter des propositions financières liées à une ventilation des coûts selon la méthodologie détaillée décrite au critère RT1, car les offres financières seront évaluées en fonction de la valeur totale de l'offre.